



**ПОСОЛЬСТВО
РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ**

**MODTAGET
LEDELSESSEKRETARIATET**

Dato 21/4-17 kl.

Copenhagen, April «18», 2017

Dear Ms. Kjærsgaard,

I hereby forward to you copies of the appeal of the State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation “To parliaments of the world, the Inter-Parliamentary Union, the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Co-operation in Europe regarding the missile attack by the United States of America on a military airfield in the territory of the Syrian Arab Republic on April 7, 2017” and the State Duma’s resolution on this appeal.

Respectfully yours,

Mikhail V. VANIN
Ambassador of the Russian Federation
to the Kingdom of Denmark

MS. PIA KJÆRSGAARD
SPEAKER
OF THE FOLKETING
-Copenhagen-

**The State Duma
of the Federal Assembly
of the Russian Federation
of the seventh convocation**

RESOLUTION OF THE STATE DUMA

on the Appeal of the State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation “To parliaments of the world, the Inter-Parliamentary Union, the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Co-operation in Europe regarding the missile attack by the United States of America on a military airfield in the territory of the Syrian Arab Republic on April 7, 2017”

The State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation resolves:

1. To adopt the Appeal of the State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation “To parliaments of the world, the Inter-Parliamentary Union, the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Co-operation in Europe regarding the missile attack by the United States of America on a military airfield in the territory of the Syrian Arab Republic on April 7, 2017”.

2. To submit the present Resolution and the above mentioned Appeal to the President of the Russian Federation V.V.Putin, the Government of the Russian Federation, the Civic Chamber of the Russian Federation, the United Nations, the Inter-Parliamentary Union, the Interparliamentary Assembly of Member Nations of the Commonwealth of Independent States, the Parliamentary Assembly

of the Collective Security Treaty Organization, the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Co-operation in Europe, the European Parliament, the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, the Secretary General of the Council of Europe, parliaments of European States, the Congress of the United States of America.

3. To send the present Resolution and the Appeal to the newspaper “Parlamentskaya Gazeta” for official publication.

4. The present Resolution enters into force on the day of adoption thereof.

Chairman of the State Duma
of the Federal Assembly
of the Russian Federation

V.V.VOLODIN

Moscow,
April 7, 2017

**The State Duma
of the Federal Assembly
of the Russian Federation
of the seventh convocation**

APPEAL OF THE STATE DUMA

**To parliaments of the world, the Inter-Parliamentary Union,
the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, the Parliamentary
Assembly of the Organization for Security and Co-operation in Europe
regarding the missile attack by the United States of America
on a military airfield in the territory of the Syrian Arab Republic
on April 7, 2017**

Members of the State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation express their indignation regarding the gross violation by the United States of America of the generally recognized principles of international law: refraining from use of force or threat of force, respect for human rights, sovereignty of states and non-interference in the internal affairs. The violation took the form of missile strikes on the military airfield “Shayrat” owned by the government forces of the Syrian Arab Republic, which happened on April 7, 2017 and led to human losses.

Washington used the death of people by chemical weapons of undetermined origin in Idlib Province as a far-fetched pretext to commit an act of armed aggression against a sovereign state. Without a preliminary investigation and after denying Russia’s proposal regarding the necessity of thorough examination of all the circumstances of the tragedy, the United States of America proceeding from its geopolitical ambitions of the world policeman, showed once again its commitment to military actions aimed at overthrowing the President Bashar Assad.

Just before the strikes, on April 5, 2017, the Inter-Parliamentary Union adopted a resolution “The role of parliament in preventing outside interference in

the internal affairs of sovereign states”, in which it appealed to strengthen the role of legislative and representative bodies of the United Nations’ Member States in order to secure unfailing respect for human rights, the most important of which is the right to life, and also to strengthen their role in adhering to the rule of law. The U.S. air force conducted the strikes which resulted in deaths of people, thereby completely disregarding the call of parliaments of 143 Member States of the oldest international parliamentary organization.

We do not rule out that the notorious chemical attack in Idlib Province was a deliberate provocation of the “forces of war”, which would like to get back to the Obama administration’s policy of forcing an overthrow of Bashar Assad. All of this contradicts the statements made earlier by the new American administration on necessity of fighting international terrorism together with Russia.

Washington’s conduct also show a desire to divert attention of the world community from the humanitarian disaster in Mosul, which arose from the actions of the United States of America. Double standards in American politics are evident.

All this grimly reminds of the events in 2003 when the US together with some of its allies invaded Iraq without approval by the UN Security Council, using unproven accusations related to weapons of mass destruction as a pretext.

It is a source of deep concern that the official statements of the American authorities do not contain even a word about terrorists from “Jabhat al-Nusra”, which clearly demonstrates a wish of Washington to use this terrorist organization, affiliated with “al-Qaeda”, for ousting the legitimately elected authorities in Syria. In fact those who made the decision on strikes against the air base “Shayrat”, acted in the interests of ISIS and provided this organization banned in the Russian Federation, with respite and opportunity to regenerate its forces, which were pretty beaten up as a result of successful actions of the government troops of the Syrian Arab Republic.

There is no doubt that such actions of the United States of America are disrupting the already fragile security architecture in Europe, the stability of which

has been substantially weakened by the migration crisis caused by interference in the internal affairs of sovereign states in the Middle East and North Africa.

Members of the State Duma call upon parliaments of the world, the Inter-Parliamentary Union, the Parliamentary Assembly of the Council of Europe and the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Co-operation in Europe to condemn the aggressive actions of the United States of America, which violate the fundamental principles of international law and undermine cooperation of states of the world in countering terrorism. We are confident that it is possible to defeat this main threat of the 21st century only through building an effective system of collective international security which will be able to guarantee tranquility and peaceful skies to all the sovereign states.

Chairman of the State Duma
of the Federal Assembly
of the Russian Federation

V.V.VOLODIN

Moscow
April 7, 2017



ГОСУДАРСТВЕННАЯ ДУМА
ФЕДЕРАЛЬНОГО СОБРАНИЯ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ
СЕДЬМОГО СОЗЫВА

ПОСТАНОВЛЕНИЕ ГОСУДАРСТВЕННОЙ ДУМЫ

Об обращении Государственной Думы
Федерального Собрания Российской Федерации
«К парламентам мира, Межпарламентскому союзу, Парламентской
ассамблее Совета Европы, Парламентской ассамблее Организации по
безопасности и сотрудничеству в Европе в связи с ракетным ударом
Соединенных Штатов Америки по военному аэродрому на территории
Сирийской Арабской Республики 7 апреля 2017 года»

Государственная Дума Федерального Собрания Российской Федерации
постановляет:

1. Принять обращение Государственной Думы Федерального Собрания Российской Федерации «К парламентам мира, Межпарламентскому союзу, Парламентской ассамблее Совета Европы, Парламентской ассамблее Организации по безопасности и сотрудничеству в Европе в связи с ракетным ударом Соединенных Штатов Америки по военному аэродрому на территории Сирийской Арабской Республики 7 апреля 2017 года».

2. Направить настоящее Постановление и указанное Обращение Президенту Российской Федерации В.В.Путину, в Правительство Российской Федерации, Общественную палату Российской Федерации, Организацию Объединенных Наций, Межпарламентский союз, Межпарламентскую Ассамблею государств - участников Содружества Независимых Государств, Парламентскую Ассамблею Организации Договора о коллективной безопасности, Парламентскую ассамблею Организации по безопасности и сотрудничеству в Европе, Европейский парламент, Парламентскую ассамблею Совета Европы, Генеральному секретарю Совета Европы, в парламенты европейских государств, Конгресс Соединенных Штатов Америки.

3. Направить настоящее Постановление и указанное Обращение в «Парламентскую газету» для официального опубликования.

4. Настоящее Постановление вступает в силу со дня его принятия.

Председатель Государственной Думы
Федерального Собрания
Российской Федерации



В.В.Володин

Москва
7 апреля 2017 года
№ 1290-7 ГД

ГОСУДАРСТВЕННАЯ ДУМА
ФЕДЕРАЛЬНОГО СОБРАНИЯ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ
СЕДЬМОГО СОЗЫВА

ОБРАЩЕНИЕ ГОСУДАРСТВЕННОЙ ДУМЫ

К парламентам мира, Межпарламентскому союзу, Парламентской ассамблее Совета Европы, Парламентской ассамблее Организации по безопасности и сотрудничеству в Европе в связи с ракетным ударом Соединенных Штатов Америки по военному аэродрому на территории Сирийской Арабской Республики 7 апреля 2017 года

Депутаты Государственной Думы Федерального Собрания Российской Федерации выражают возмущение в связи с грубым нарушением Соединенными Штатами Америки общепризнанных принципов международного права: воздержания от применения силы и угрозы силой, уважения прав человека, суверенитета государств и невмешательства во внутренние дела государств, – выразившимся в нанесении ракетных ударов по военному аэродрому «Шайрат» правительственных войск Сирийской Арабской Республики 7 апреля 2017 года, повлекших человеческие жертвы.

В качестве надуманного предлога для совершения акта вооруженной агрессии против суверенного государства Вашингтон использовал гибель жителей провинции Идлиб от химического оружия неизвестного

происхождения. Без предварительного расследования, отвергнув предложение Российской Федерации о необходимости тщательного изучения всех обстоятельств трагедии, Соединенные Штаты Америки исходя из геополитических амбиций мирового жандарма в очередной раз продемонстрировали приверженность силовым действиям, направленным на свержение Президента Б.Асада.

Буквально накануне, 5 апреля 2017 года, Межпарламентский союз принял резолюцию «Роль парламентов в предотвращении внешнего вмешательства во внутренние дела суверенных государств», в которой призвал усилить роль законодательных и представительных органов государств – членов Организации Объединенных Наций в обеспечении неукоснительного соблюдения прав человека, главным из которых является право на жизнь, а также следовании верховенству закона. Американская военная авиация нанесла удары, в результате которых погибли люди, и тем самым был грубо проигнорирован призыв парламентов 143 государств, входящих в эту старейшую международную парламентскую организацию.

Не исключаем, что пресловутая химическая атака в провинции Идлиб была преднамеренной провокацией тех «сил войны», которые хотели бы вернуться к политике администрации Б.Обамы по форсированному свержению Б.Асада. Все это противоречит ранее

сделанным новой американской администрацией заявлениям о необходимости бороться с международным терроризмом вместе с Россией.

Поведение Вашингтона говорит также о желании отвлечь внимание мирового сообщества от гуманитарной катастрофы в городе Мосуле, которая возникла в связи с действиями Соединенных Штатов Америки. Налицо очередное проявление двойных стандартов в американской политике.

Все это зловеще напоминает события 2003 года, когда США с некоторыми своими союзниками вторглись в Ирак без одобрения Совета Безопасности Организации Объединенных Наций, используя в качестве предлога бездоказательные обвинения, связанные с оружием массового уничтожения.

Вызывает также глубокую озабоченность то, что в официальных сообщениях американских властей ни слова не говорится о террористах «Джабхат ан-Нусры», что наглядно свидетельствует о желании Вашингтона использовать эту террористическую организацию, аффилированную с «Аль-Каидой», для свержения законно избранной власти в Сирии. Те, кто принимал решение об ударах по базе «Шайрат», фактически действовали в интересах ИГИЛ, обеспечив этой запрещенной в Российской Федерации организации передышку и возможность

восстановить свои силы, изрядно потрепанные в результате успешных действий правительственных войск Сирийской Арабской Республики.

Не вызывает сомнения, что подобные действия Соединенных Штатов Америки нарушают и без того хрупкую архитектуру безопасности в Европе, стабильность которой в значительной мере ослаблена миграционным кризисом, вызванным вмешательством во внутренние дела суверенных государств на Ближнем Востоке и в Северной Африке.

Депутаты Государственной Думы обращаются к парламентам мира, Межпарламентскому союзу, Парламентской ассамблее Совета Европы, Парламентской ассамблее Организации по безопасности и сотрудничеству в Европе с призывом осудить агрессивные действия Соединенных Штатов Америки, нарушающие основополагающие принципы международного права и подрывающие сотрудничество государств мира в борьбе против терроризма. Уверены, что победить эту главную угрозу XXI столетия возможно только через построение эффективной системы коллективной международной безопасности, которая сможет обеспечить всем суверенным государствам спокойствие и мирное небо над головой.

Председатель Государственной Думы
Федерального Собрания
Российской Федерации



В.В.Володин

Москва

7 апреля 2017 года